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 حقوق مدیران ارشد دولتی 
از 10 خرداد به صورت عمومی منتشر می شود

بنابر ابلاغیه سازمان اداری و استخدامی کشور اولین مرحله از انتشار عمومی 
اطلاعات پرداختی مدیران و مشتمل بر اطلاعات پرداختی مربوط به فروردین 

و اردیبهشت ماه سال 1401 خواهد بود. 
سازمان اداری و استخدامی کشور بخشنامه ای به تمامی دستگاه های اجرایی موضوع ماده 29 
قانون برنامه پنجساله ششم توسعه اقتصادی، اجتماعی و فرهنگی جمهوری اسلامی ایران ابلاغ 
کرد.بدین ترتیب، از این پس در تاریخ دهم هر ماه، اطلاعات پرداختی مقامات، رؤسا، مدیران 
و همترازان آنها، به صورت عمومی منتشر خواهد شد. اولین مرحله از انتشار عمومی اطلاعات 
پرداختی مدیران در تاریخ سه شنبه 10 خرداد 1401 و مشتمل بر اطلاعات پرداختی مربوط به 

فروردین و اردیبهشت ماه سال 1401 خواهد بود.

 اولین شهرک مسکونی خصوصی
 مجوز گرفت

پروانه ســاخت اولین شهرک خصوصی کشــور با سرمایه گذاری بخش 
خصوصی در استان بوشــهر با حضور وزیر راه و شهرسازی و مدیر عامل 

شرکت عمران شهرهای اعطا شد.
به گزارش ایلنا، پروانه ساخت اولین شهرک خصوصی کشور با عنوان شهرک خلیج فارس با 
سرمایه گذار بخش خصوصی به مساحت 4۳ هکتار واقع در شهرستان برازجان استان بوشهر 
امروز طی مراسمی با حضور رستم قاسمی وزیر راه و شهرسازی و علیرضا جعفری مدیرعامل 
شرکت عمران شهرهای جدید در محل وزارت راه و شهرسازی اعطا شد.بر اساس صدور این 
پروانه ساخت مساحت فاز اول این شهرک 2۳ هکتار بوده و کاربری های مسکونی،  تجاری، 
آموزشی، انتظامی، بهداشتی و درمانی، فرهنگی، مذهبی، جهانگردی، حمل و نقل و انبارداری، 
فضای سبز و... دارد.همچنین سرمایه گذار بخش خصوصی به عنوان شهرک ساز موظف به 

محصور کردن شهرک طی شش ماه از زمان صدور پروانه بهره برداری است.
گفتنی است شهرک خلیج فارس در شهرستان برازجان استان بوشهر اولین شهرکی است که 
منجر به صدور پروانه بهره برداری شده است.شرکت عمران شهرهای جدید در حال حاضر با 
هدف پشتیبانی از سیاست های توسعه مسکن کشور و  همچنین مدیریت تقاضا در اقشار مختلف 
اجتماعی، در 14 اســتان کشور، 4۶ شهرک را در دستور کار دارد.شهرک های مذکور با نقش 
مسکونی و  با اهداف مشخص  و  مطالعات کامل امکان سنجی  و  مکان یابی تهیه شده اند و به  
صورت تقریبی بیش از ۶۵9 هزار نفر را در خود جای خواهند داد.این شهرک ها به جز 20 شهر 
جدیدی است که توسط شرکت عمران شهرهای جدید در قالب شهرهای جدید نسل نو  در 
دست پیگیری است.سامانه یکپارچه شهرک سازی کشور به عنوان بستری هوشمند و برخط 
برای ثبت، رسیدگی  و  پیگیری موضوع احداث  شهرک توسط بخش خصوصی و نظام مند کردن 
تقاضاها در کشور در فروردین ماه 1401 راه اندازی شده و با پیوند ستاد مدیریت شهرک سازی 
به تمامی ادارات کل استانی و دستگاه های مرتبط، بخش اصلی موانع شهرک سازی که فرایند 
طولانی  و  بروکراتیک اداری اســت، مرتفع کرد.در ماه های اخیر بیش از ۷0 درخواست احداث 
شهرک  توســط بخش خصوصی  و  عمومی به ستاد شهرک سازی رسیده و بعد از راه اندازی 
سامانه شهرک سازی روزانه بیش از 10 مورد مراجعه مستقیم و غیر مستقیم برای ثبت درخواست 

به این سامانه ثبت می شود.

رئیس سندیکای کاغذ و مقوا خبر داد
تولید کاغذ تحریر از سر گرفته شد

رئیس سندیکای کاغذ و مقوا از آغاز تولید کاغذ تحریر در شرکت چوب و 
کاغذ مازندران خبر داد و گفت که قیمت گندم و آرد بر قیمت کاغذ هم تاثیر 

دارد.
ابوالفضل روغنی گلپایگانی در گفت وگو با ایسنا، در پاسخ به سوالی درباره وضعیت تولید کاغذ 
تحریر در کشور، اظهار کرد: با توجه به اصرار دولت سیزدهم بر تولید داخل، شرکت چوب و 
کاغذ مازندران به چرخه تولید برگشته و در حوزه کاغذ تحریر نیز فعال شده است. امسال هم 
برای تولید کاغذ تحریر برنامه ریزی کرده و در حال شروع عرضه کاغذ تحریر به بازار است. 
البته دولت برنامه ریزی های دیگری هم در این زمینه دارد که هنوز محقق نشــده است.وی 
درباره افزایش قیمت کاغذ در سال جاری نیز گفت: با توجه به افزایش قیمت کالاهای مختلف، 
گرانی اجتناب ناپذیر است و قیمت کاغذ هم افزایش یافته، اما کاغذ در این مدت افزایش قیمت 
غیرمنتظره نداشته است.روغنی گلپایگانی سال گذشته گفته بود که نیاز کشور به کاغذ تحریر 
حدود ۳۸0 هزار تن است و 1۸0 هزار تن ظرفیت تولید کاغذ تحریر در کشور ایجاد شده، اما 
تولید ناچیز است، چرا که به دلیل قوانین موجود تولیدکنندگان توان رقابت با واردکننده را ندارند.

رئیس سندیکای کاغذ و مقوا با بیان اینکه تغییر اساسی در حوزه کاغذ ایجاد نشده، تصریح 
کرد: قیمت کاغذ تجاری افزایش جزئی ۷ تا 10 درصدی داشته است. این برخلاف سال هایی 
است که در کشور کاغذ تا 4 برابر افزایش قیمت داشت.وی افزود: اما باید این نکته را هم در 
نظر کرد که قیمت کاغذ از قیمت گندم و آرد هم تاثیر پذیر است، چرا که بخشی از تولید کاغذ 
به نشاسته بر می گردد که از آرد و گندم حاصل می شود. بنابراین افزایش قیمت آرد هم بر قیمت 

کاغذ تأثیر خواهد داشت.

از ابتدای سال جاری تا روز گذشته انجام شد؛
 حمل و نقل یک میلیون

 و 1۵۲ هزار تن کالای اساسی
مدیرکل هماهنگی خدمات بازرگانی شرکت بازرگانی دولتی ایران از حمل و 
نقل یک میلیون و 152 هزار تن کالای اساسی برای تأمین نیاز کشور از بنادر 

جنوب و شمال خبر داد.
 به گزارش ایلنا از شــرکت بازرگانی دولتی ایران؛ سیاوش حسین پور با اعلام اینکه تأمین 
محصولات راهبردی کشور به طور مستمر از منابع داخلی و خارجی در دست انجام است، گفت: 
از ابتدای سال جاری تا روز گذشته، یک میلیون و 1۵2 هزار تن از کالاهای اساسی شامل گندم 
و برنج برای ذخیره سازی و توزیع در زمان های ضروری از بنادر جنوب و شمال به مقصد 1۶0 

مرکز ذخیره سازی در اقصی نقاط کشور ارسال شده است.
وی با اشاره به اینکه کالاهای تخلیه شده در بنادر بر اساس برنامه حمل و نقل شرکت بازرگانی 
دولتی ایران به سایر نقاط کشور ارسال می شود، افزود: این کالاها از استان های بندریِ خوزستان، 

هرمزگان و مازندران و بندر چابهار در استان سیستان و بلوچستان، بارگیری و ارسال شده اند.
مدیرکل هماهنگی خدمات بازرگانی شرکت بازرگانی دولتی ایران با تأکید بر اینکه این شرکت 
برای انتقال محصولات راهبردی از شبکه گسترده ی حمل و نقل در دو بخش جاده ای و ریلی 
بهره می گیرد، خاطرنشان کرد: با رویکرد کاهش هزینه های تأمین، بلافاصله پس از تخلیه کالا 
نسبت به ارسال آن به مقاصد مورد نیاز با استفاده از ناوگان ریلی که به  صرفه تر از ناوگان جاده ای 

است، اقدام می کنیم.

اخبار کوتاه 

نماینده مردم تهــران در مجلس، اقدام دولت در 
اصلاح یارانه  آرد را شجاعانه دانست و گفت:  مبالغ 
کلان چند صد میلیاردی یارانه کالاهای اساسی از 
جمله نان اســت،  در واقع 70 درصد این مبالغ به 

دست مردم نمی رسد .
زهره الهیان نماینده تهران در مجلس شــورای اســلامی 
اصلاح مسیر اقتصادی کشور را نشانه شجاعت دولت دانست 
و گفت:  تحولاتی که در عرصه اقتصادی در حال وقوع است،  
نشان از عزم دولت در مسیر اصلاح روند اقتصادی است، یکی 
از نمونه های آن حذف تدریجی از 4200 تومانی اســت که به 

کالاهای اساسی اختصاص می دهند.
وی تصریح کرد:  به تعبیر بهتر باید گفــت »بازتوزیع یارانه 
کالاهای اساسی« و نه حذف یارانه، به این معنا که مبالغ کلان 
چند صد میلیاردی یارانه کالاهای اساسی از جمله نان است،  
در واقع ۷0 درصد این مبالغ به دست مردم نمی رسد و تأثیری 
بر سفره مردم ندارد و بیشتر به دست دلالان و خارج از شبکه 
توزیع می شود و فرصت طلبان و سودجویان از این مبالغ کلان 

منتفع می شوند.
نماینده تهران در مجلس با تأکید بر این موضوع که یکبار برای 
همیشه باید نوع توزیع یارانه به ویژه یارانه نان،  تغییر پیدا کند، 

افزود: لازم بود نحوه تخصیص یارانه طوری باشد که به دست 
مصرف کننده و نانوا برسد. در شرایطی هستیم که آرد یارانه دار 

ایران به کشورهای همسایه قاچاق می شود.
الهیان گفت:  آرد مصرفی مردم قاچاق می شــود و یارانه ای 
که بــه آرد و نان تعلق می گرفت در کارخانه های نان صنعتی 
و شیرینی پزی ها و کارخانه های تولید ماکارانی توزیع می شد و 
سود این یارانه را کارخانه های نان صنعتی و ماکارانی به دست 
می آورند.وی اصلاح یارانه آرد را اقدامی هوشمندانه دانست و 
ادامه داد:  این کار باعث شد تا یارانه مستقیم به دست مصرف 
کننده برسد. وزرای جهاد کشاورزی و امور اقتصادی و دارایی در 
جلسه علنی مجلس حضور پیدا کردند و توضیحات لازم را به 

نمایندگان ارائه کردند.
نماینده تهران در مجلس با بیان اینکه نظر اکثریت نمایندگان 
مجلس بر این اســت که دولت با برنامه یارانه آرد را به مردم 
تخصیص دهد،  اظهار کرد:  مجلس انتظار دارد دولت گزارش گام 
به گام به مجلس ارائه دهد. پیشنهاد مجلس این است که شیوه 
توزیع آرد یارانه ای در یک سامانه قابل رصد و پیگیری باشد تا به 
دست مصرف کننده برسد و دست سودجویان کوتاه شود و مسیر 
گندم از مزرعه به کارخانه و آرد از کارخانه به نانوایی،  مشخص 

باشد و از هدر رفت منابع جلوگیری شود.

الهیان گفت:  دولت برنامه ای را به شــکل آزمایشی در دست 
بررسی دارد که بیشترین نفع را قشر محروم و ضعیف جامعه 
داشته باشند و به هیچ وجه فشار به مستضعفان وارد نشود. در 
دستور کار هست که یارانه اختصاص یافته به کارت های اعتباری 

واریز شود و جزئیات آن به مردم اطلاع رسانی خواهد شد.

وی از رئیس جمهور خواســت صادقانه و مســتقیم با مردم 
صحبت کند و افزود:  انتظار این است رئیس جمهور محترم و 
وزراء  با مردم صحبت کنند و مردم کاملًا در جریان برنامه های 
دولت قرار بگیرند. اگر مردم استدلال ها را بشوند تجربه نشان 
داده،  ملت ما حداکثر همکاری را با دولت مردان دارند، در صورتی 

که مطمئن باشند، هدف دولتمردان رفع مشکلات معیشتی مردم 
هست.نماینده تهران در مجلس بیان کرد:  نمایندگان مجلس 
جلســات بســیاری با وزراء  در رابطه با اصلاح یارانه کالاهای 
اساســی داشتند و هر کجا که در این جراحی اقتصادی دولت 
به کمک نیاز داشته باشد،  مجلس در بازتوزیع و هدفمند شدن 
یارانه ها به نفع قشر محروم جامعه با دولت همراهی خواهد کرد.

الهیان گفت:  هر زمان دولت در مســیر باز توزیع یارانه ها به 
مشکل منابع مواجه شود،  مجلس کمک خواهد کرد. در شرایطی 
که جهان از جنگ روسیه و اوکراین متأثر است و قیمت های 
جهانی اقلام غذایی افزایش یافته، مجلس بیشترین همکاری 

را با دولت خواهد داشت تا امنیت غذایی مردم به خطر نیفتد.
وی خاطر نشــان کرد:  انتظار این اســت که قوه قضاییه با 
محتکران کالاهای اساسی برخورد جدی داشته باشد و جلوی 
قاچاق کالاهای اساســی به ویژه گندم با جدیت و تشــدید 
نظارت ها،  گرفته شــود. با محتکران کالاهای اساسی برخورد 
جدی شود و از دستگاه قضا این مطالبه را داریم که با محکتران 
کالاهای اساســی برخورد کنند و اشــد مجازات را برای این 
محتکران در نظر بگیرند، ضمن اینکه برخورد شدید با قاچاق 
کالاهای اساسی صورت گیرد. کمیسیون امنیت ملی مجلس در 

این رابطه نشستی را با مسئولان امر خواهد داشت.

نماینده مردم تهران در مجلس:

70درصد یارانه نان و کالاهای اساسی به دست مردم نمی رسد

اینفوگراف

 یارانه نان و دارو 
تغییر نمی کند

سیاست های حمایتی به  ویژه برای »نان« 
اولویت عادلانه کردن یارانه هاست

 رشد جمعیت فعال کشور
 از ثمرات افزایش دستمزد است

وزیر جهادکشاورزی اعلام کرد؛ وزیر تعاون،  کار و رفاه اجتماعی:وزیر اقتصاد و امور دارایی: 

وزیر جهادکشــاورزی ضمــن تاکید بر 
اینکــه یارانه نــان و دارو تغییر نمی کند 
و در مورد آرد صنــف و صنعت نیز مبلغ 
جبرانی واریز خواهد شد گفت: تا زمانی 
برای اختصاص  که زیرساخت های لازم 
نشود،  فراهم  اساسی  کالاهای  کالابرگ 
یارانــه این اقلام بصــورت نقدی واریز 

خواهد شد.
سید جواد ساداتی نژاد درباره زمان توزیع کالابرگ 

بــرای اقلام اساســی اظهار کرد: طبق قانون باید به ســمت کالابرگ برویم، اما چــون در حال حاضر 
زیرساخت های لازم برای این کار فراهم نیست،  فعلا یارانه ها با واریز نقدی پرداخت می شود.

وزیر جهاد کشاورزی افزود: فراهم کردن زیرساخت های توزیع کالا برگ الکترونیک زمانبر است و هر زمان 
که این زیرساخت ها آماده شود، طبق قانون پیش خواهیم رفت.ساداتی نژاد همچنین درباره لزوم هدفمند 
کردن یارانه ها گفت: عواملی مانند دستمزدها، تورم، افزایش بهای انرژی و خشکسالی که کمبود جهانی مواد 
غذایی را در پی داشته، باعث افزایش قیمت ها شده و اخیرا نیز بحران اوکراین به آن دامن زده است.وی با بیان 
اینکه مردمی سازی و توزیع عادلانه یارانه ها موضوع مهم مورد نظر مجلس و دولت است و باید اجرا شود، به 
برخی از آسیب های ارز ترجیحی اشاره کرد و افزود: حذف این نوع اختصاص ارز یک اصلاح بزرگ اقتصادی 

است که دولت ها باید آن را انجام می دانند و دولت سیزدهم این کار را اصلاحی به سود مردم می داند.
وزیر جهاد کشاورزی با اشاره به اینکه در مورد آرد صنف و صنعت نیز مبلغ جبرانی واریز خواهد شد و مردم 
دغدغه ای از این لحاظ نداشته باشند، تصریح کرد: دو ماه قبل از اجرای این طرح، واریز نقدی یارانه آغاز 
می شود تا قدرت خرید مردم بالا برود.وی تعیین مهلت بازپرداخت ۳ ماهه برای هزینه گندم بخش صنف و 

صنعت را از اقدامات دولت برای کمک به این بخش خواند.
ساداتی نژاد با تاکید بر اینکه یارانه ها حذف نمی شود،   تصریح کرد:  هدف اصلی از اجرای این طرح، عدالت 

در حوزه یارانه هاست و از کالاها به افراد منتقل می شود.

وزیر اقتصــاد و امور دارایی گفت: اصلاح 
سیاست های حمایتی مخصوصاً در کالای 
اســتراتژیکی مثل نان جزو اولویت های 
طرح عادلانه کردن یارانه هاست و درباره 
سایر کالاها نیز ارائه کالابرگ در دستور کار 

قرار می گیرد.
سید احسان خاندوزی در حاشیه نشست هم اندیشی 
استانداران سراسر کشور که با محوریت مردمی سازی 
و توزیع عادلانه یارانه ها در وزارت کشور برگزار شد، 

در جمع خبرنگاران اظهار داشــت: پس از تکلیف قانون لایحه بودجه 1401 در قبال محدود شــدن ارز 
کالاهای اساسی، لازم بود سیاست های حمایتی مشخصی اتخاذ شود.

وی افزود: به همین منظور جلسات متعددی در ستاد اقتصادی دولت برگزار شد که طرح اصلاح نظام یارانه 
کالاهای اساسی را به همراه داشت.

وزیر اقتصاد و امور دارایی گفت: با وجود آغاز سال جدید و تقارن آن با ماه مبارک رمضان وقفه ای در اصلاح 
پرداخت یارانه ارز ترجیحی ایجاد شد و بعد از این ایام از تمام ارکان اجرایی دعوت شد تا نسبت به جزئیات 

و ابهامات طرح در دستگاه ها و سطوح استانی شفاف سازی شود.
خاندوزی افزود: نشست با حضور تمام مسئولان اقتصادی دولت و استانداران و مقامات اجرایی مؤثر برگزار 
شد که در ابتدا رئیس سازمان برنامه و بودجه به عنوان مرکز هماهنگی اصلاح یارانه کشور گزارشی ارائه 
داد و در ادامه آقای مخبر به عنوان مسئول اجرایی نکاتی را مطرح کرد و ما هم به عنوان مجری اصلاح 

یارانه های آرد خبازی توضیحات و جزئیاتی ارائه کردیم.
وی با ابراز امیدواری نسبت به اینکه طرح جدید پرداخت یارانه ها با توجه به توجیه استانداران با کمترین 
ابهام و حداکثر کارآمدی پیگیری شود، در خصوص جزئیات این طرح توضیح داد: اصلاح سیاست های 
حمایتی مخصوصاً در کالای استراتژیکی مثل نان جزو اولویت های طرح است و در مورد سایر کالاها هم 

بر اساس مصوبه مجلس ارائه کالابرگ در دستور کار قرار می گیرد.

وزیر تعاون،  کار و رفاه اجتماعی گفت: وقتی دستمزدها پایین است،  عده ای می گویند با 
این دستمزد حاضر نیستیم کار کنیم اما یکی از ثمرات افزایش دستمزد این است که 

جمعیت فعال کشور را افزایش می دهد.
حجت الله عبدالملکی وزیر تعاون،  کار و رفاه اجتماعی در برنامه میز اقتصادی شبکه یک سیما،  در توضیح 
دیدار کارگران با مقام معظم رهبری، اظهار داشت : امسال استثناً هفته کار و کارگر دو هفته به طول انجامید 
واین به دلیل تنوع برنامه ها بود، تعاملات جامعه کارگری در این دوهفته با ارکان حاکمیت بیشتر شد و در 
روز پایانی هم خدمت مقام معظم رهبری رسیدیم.وی در مورد سخنان مقام معظم رهبری با کارگران،  بیان 
کرد:  صحبت های ایشان بسیار راهبردی بود به موضوع ارتقاء  فرهنگ کار، اشاره جدی داشتند. اینکه جمعیت 

غیرفعال کشور نسبت به برخی از کشورهای دیگر بالاست مورد اشاره بود.
عبدالملکی ادامه داد:  رهبری نکاتی در رابطه با وظایف دولت در ارتباط با کارگران مطرح فرمودند،  به مسأله 
توسعه آموزش های فنی و حرفه ای خیلی تأکید کردند. زمینه سازی برای ایجاد فرصت های شغلی بیشتر،  
تنظیم رابطه کار و سرمایه و امنیت شغلی، سه محور مهمی بود که رهبری خواستند در برنامه ریزی ها بیشتر 
مورد توجه باشد.وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی از برنامه های وزارتخانه متبوعش در اجرای برنامه هایی چون 
ارتقاء فرهنگ کار،  نام برد و افزود:  در بازار کار، گروهی شاغل هستند و گروهی دیگر فاقد شغل هستند اما 
جویای کار هستند و گروهی هستند که نه شاغل هستند و نه جویای کار و این افراد غیر فعال محسوب 
می شوند.عبدالملکی گفت:  در اقتصادهای رو به پیشرفت بخش زیادی از افرادی که در سن کار هستند و 
توان کار کردن دارند،  یا شاغل هستند و یا جویای کار هستند و اگر جویای کار زیاد شد، می گویند نرخ بیکاری 
بالاست. اما اگر جمعیت فعال کم باشد و جمعیت افراد غیر فعال بالا رود،  یعنی بخش از جامعه حاضر نیستند 
کار کنند.وی مسائل فرهنگی و ملاحظات اقتصادی را از دلایل افزایش جمعیت غیر فعال جامعه عنوان کرد 
و افزود: وقتی دستمزدها پایین است،  عده ای می گویند با این دستمزد حاضر نیستیم کار کنیم. یکی از ثمرات 

افزایش دستمزد این است که جمعیت فعال کشور را افزایش می دهد.
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در بخشی از سخنانش به موضوع آموزش نیروی کار پرداخت و گفت:  مسأله 
آموزش های فنی و حرفه ای و مهارتی چندین بار مورد تأکید رهبری بود. بسیار مهم است و از همان ابتدای 

کار دولت بر اهمیت آموزش  های فنی و حرفه ای تأکید کردیم.

تولیدکنندگان  اتحادیه  عضو  یک 
پوشاک با اعلام اینکه تولیدکننده 
امروز نمی داند چه تغییراتی بر سر 
حامل های انرژی خواهد آمد، گفت: 
امروز بالاترین ســطح قاچاق در 
بخش پوشاک انجام می شود که 
هیچ تصمیمی برای مقابله با این آن 

به کار گرفته نمی شود.
مجید افتخاری در گفتگو با تسنیم، با اشاره 

به اینکه دو ماه از سال گذشته و هنوز یک تصمیم مناسب برای صنعت 
پوشاک کشور به کارگرفته نشده است، گفت: این روزها که بحث حذف 
ارز 4200 مطرح است ما نیز در ترخیص مواد اولیه خود با مشکل روبرو 
هستیم، به نحوی که تعرفه گمرکی براساس ارز 4200 تومانی پرداخت 
می شد اما گمرک چون نمی داند طی روزها و ماه های آینده چه تغییری 
بر روی نرخ تعرفه گمرکی لحاظ می شود موقتا کالاهای ما را برمبنای ارز 

4200 ترخیص و ضمانت نامه هایی را از ما دریافت می کند.
وی افزود: اگر در ماه های اینده ارز 4200 حذف شود باید به گمرکات 

مراجعه و مابه التفاوت تعرفه گمرکی را پرداخت کنیم.
این تولیدکننده با تاکید براینکه همین موضوع عاملی شده تا تنشی بر 
بازار اعمال شــود، گفت: فروشنده ها طبیعی است که محصولات خود 
را با قیمت های متفاوتی عرضه می کنند. علاوه براین افزایش هزینه 
دستمزد نیز عاملی شده تا هزینه تمام شده کالا برای واحدهای تولیدی 
پوشاک افزایش پیدا کند اما جالب اینجاست دولت خود تصمیم به افزایش 
نرخ دستمزد می گیرد اما آن را رعایت نکرده و فقط واحدهای تولیدی را 

ملزم به رعایت این نرخ می کند چرا خودشان 
افزایش ده درصدی را اعمال می کنند اما از 
ما توقع رعایت نرخ کامل افزایش دستمزد 

را دارند.
این عضو اتحادیه تولیدکنندگان پوشاک با 
اعلام اینکه تولیدکننده امروز نمی داند چه 
تغییراتی بر سر حامل های انرژی خواهد آمد، 
تصریح کرد: هیچ کس پاسخی نمی دهد اما 
در بازار این زمزمه مطرح شده که در ماه اول 
تابستان واحدهای صنعتی در اولویت خاموشی قرار دارند. خوب در این 

شرایط واحد تولیدی چگونه فعالیت کند.
وی با اعلام اینکه تشــدید مشــکلات عاملی شــده تا میزان تولید 
واحدهای صنعتی کاهش و حتی با ریزش نیرو روبرو شود، گفت: امروز 
بالاترین سطح قاچاق در بخش پوشاک انجام می شود اما اقایان به این 
 موضوع توجه نکرده و هیچ تصمیمی برای مقابله با این مشکل به کار

 نمی گیرند.
این تولید کننده پوشاک در ادامه به عدم ارائه اعتبارات آن هم با گذشت 
دو ماه از ســال اشاره کرد و افزود: هنوز روند تخصیص اعتبارات درسال 
1401 به بانکها ابلاغ نشده و آنها نیز این موضوع را متوقف کردند.این 
عضو اتحادیه تولیدکنندگان پوشاک تصریح کرد: به نظر می رسد دولت 
باید موقتا تا پایان  شهریور ماه امسال ترخیص کالاها را در گمرکات با 
همان تعرفه گمرکی 4200 انجام دهد تا تنش بازار تاحدودی برطرف و 
آرامش ایجاد شود، علاوه براین باید محدودیت واردات نخ نیز برطرف شود 

تا واحدهای تولیدی بدون نگرانی بتوانند فعالیت کنند.

دبیر اجرایی خانه کشاورز استان بوشهر گفت: مشکل کم 
آبی محدود به اراضی دیمی کشاورزی نیست و در حال 
حاضر اراضی آبی نیز با تنش های آبی درگیرند و میزان 
تولید گندم در اراضی دیمی از 4 تن سال گذشته به 400 

کیلو رسیده است.
 سال زراعی 99-1400 باعث شد میزان تولید و کیفیت محصولات 
کشاورزی کاهش پیدا کند و بنا به برخی پیش بینی ها این امیدواری 
ایجاد شــد که میزان بارندگی ها در 1401 افزایش و در نتیجه شاهد 
رونق کشــاورزی در کشور باشیم اما متاســفانه در سال جاری نیز 
خشکسالی تکرار شد و این مسئله تاثیر خود را در استان های جنوبی 

کشور بیشتر نشان داده است.
حسین زارعی دبیر اجرایی خانه کشاورز استان بوشهر، با بیان اینکه 
خشکسالی و کم بارشی باعث شده است میزان تولید در اراضی دیمی 
کاهش پیدا کند، افزود: میزان تولید گندم در ســال جاری به شدت 
کاهش یافت در حال حاضر در استان بوشهر تا الان حدود 20 هزار تن 
گندم برداشت کردیم، البته برداشت گندم همچنان ادامه دارد. این در 
حالیست که میزان برداشت گندم در سال گذشته حدود ۶۵ هزار تن 
بود و در سال 9۸ که یکی از بهترین سال های تولید گندم بود حدود 

1۶۵ هزار تن گندم در استان تولید شد.
وی ادامه داد: نخل های دیمی در ســال جاری با مشکلات جدی 
مواجه شده اند و میزان محصول آنها کاهش پیدا کرده است؛ مشکل 
کم آبی محدود به اراضی دیمی کشــاورزی نیست و در حال حاضر 
اراضی آبی نیز با تنش های آبی درگیرند و میزان تولید گندم در اراضی 
آبی حومه رودخانه حله از 4 تن سال گذشته به 400 کیلو تقلیل پیدا 
کرده اســت.زارعی با بیان اینکه میزان تولید در واحد سطح گندم  در 

اراضی آبی نیز کاهش پیدا کرده است، افزود: مساله خشکسالی و مقابله 
با اثرات سوء آن در استان به صورت جدی باید در دستور کار و برنامه 
ریزی های کلان قرار گیرد.دبیر اجرایی خانه کشــاورز استان بوشهر 
تصریح کرد: به دلیل سنتی بودن شبکه آبیاری نخیلات پایین دست 
سد شبانکاره سالانه حداکثر 2 مرتبه امکان آبیاری به صورت غرقابی 
را داشتند که این آبیاری در سال جاری محقق نشده است امیداریم با 
تکمیل و اصلاح شیوه آبیاری به صورت تحت فشار شاهد آبرسانی 
و آبیاری منظم نخیلات این حوزه باشــیم.وی ادامه داد: دولت، آب 
کشاورزان دشت شبانکاره را تامین کرده است اما این کشاورزان خربزه 
و هندوانه کشت می کنند که به نظر می رسد تولید هندوانه و خربزه در 
شرایط فعلی که کشور با تنش های آبی درگیر است موضوعیت ندارد. 

خانه کشاورزی استان خواهان کشت گندم در این دشت است.
زارعی  با اشاره به کاهش آب رودخانه حله، افزود: در سال های گذشته 
آب سد رئیس علی دلواری به این رودخانه تزریق می شد و کشاورزان 
حاشیه این رودخانه اقدام به آبیاری تکمیلی اراضی تحت کشت گندم 
می کردند اما از آنجایی که آب پشت این سد کاهش ۵0 درصدی داشت 
نتوانستیم آب را به اراضی گندم برسانیم در نتیجه میزان تولید در منطقه 
به شدت کاهش پیدا کرده است.  گندم و خرما نماد کشاورزی استان 
خوزستان محسوب می شود اما تنش های آبی در سال های اخیر باعث 
شده است که تولید گندم و خرما در این استان کاهش پیدا کند.شاهرخ 
شیشه گر عضو اتاق بازرگانی اهواز در گفت وگو با خبرنگار اقتصادی ایلنا، 
گفت: آب با حیات انسان گره خورده است؛ اما متاسفانه مسئولان در 
کشور هیچ طرح و برنامه  مناسبی برای کنترل تنش های آبی در استان 
خوزستان ندارند.وی با اشاره به وقوع سیل در استان خوزستان گفت: 
برنامه ای برای هدایت آب   سیل  در استان نداشتیم و نتوانستیم از آب 

استفاده بهینه کنیم؛ عدم بهره گیری مناسب از آب های موجود باعث 
شده است خشکسالی کشاورزی استان را تهدید کند.شیشه گر تصریح 
کرد: کمبود و تنش های آبی کشورهای پیرامونی ما را بیشتر تهدید 
می کند اما این کشورها مانند ما با بحران آب مواجه نیستند چراکه از 
آب موجود خود بیشترین استفاده را می کنند؛ عربستان سرزمین خشکی 
اســت اما سازوکاری را فراهم کرده است که از رطوبت هوا آب تولید 
می کند شــاید هزینه تولید آب با این روش گران تمام شود اما برای 
کشوری که چالش آب دارد ارزشمند است.وی با بیان اینکه نبود علوفه 
باعث سرازیر شدن دام های مولد به کشتارگاه ها شده است، افزود: دام 
مولد برای دامداران درآمدزا است اما از آنجایی که توان تامین علوفه آنها 
را ندارد به کشتارگاه می فرستند.به گفته این فعال اقتصادی، کشت برنج 
در استان خوزستان به دلیل تنش های آبی و کاهش آب پشت سدها 
ممنوع شده است.سلطان حسینی امین نائب رئیس اتاق بازرگانی اهواز 
نیز در گفت وگو با خبرنگار اقتصادی ایلنا، گفت: سال هاست که ما اعلام 
کردیم شوری آب و گرد و غبار کیفیت محصولات کشاورزی در استان 
خوزستان را کاهش داده است. اما متاسفانه گوشی برای شنیدن این 
مشکلات وجود ندارد و ما از بیان مشکلات کشاورزی در این استان 
خسته شده ایم.به گفته وی؛ گندم و خرما نماد استان خوزستان است 
اما مسئولان برنامه  و اقدام ساختاری برای حل مشکلات این بخش ها 
ندارند.وی با اشاره به کاهش کیفیت محصولات کشاورزی در استان 
خوزستان، تصریح کرد: مزه خرما خوزستان مانند گذشته نیست چرا که 
نخیلات استان با آب شور سیراب می شوند. عراق رقیب ما در تولید 
خرما محسوب می شود این کشور بعد از پایان جنگ نخل های خود را 
ترمیم کرد و با آب شیرین دجله و فرات آبیاری شدند در نتیجه کیفیت 

این محصولات بالا رفت و ما از این کشور عقب ماندیم.

نایب رئیس کمیسیون بازار و ســرمایه اتاق بازرگانی تهران گفت: 
براساس برآوردهای انجام شده 15 میلیون نفر از جمعیت کشورهای 

همسایه از یارانه کالاهای اساسی ما استفاده می کنند.
عباس آرگون درباره تصمیم دولت در رابطه با اصلاح یارانه ها، اظهار داشت: اصلاح 
یارانه ها یک کار ضروری و کاملا درســت است و باید انجام شود اما اگر این اقدام در 

سال های قبل انجام می شد قطعا هزینه کمتری برای دولت داشت.
وی با بیان اینکه با اصلاح یارانه ها رانتی که نصیب عده ای خاص می شود از بین 
می رود، اضافه کرد : با تصمیم دولت در اصلاح یارانه ها در حقیقت یارانه حذف نمی شود 

اما نحوه پرداخت آن تغییر می کند.
نایب رئیس کمیسیون بازار پول و سرمایه اتاق بازرگانی تهران اظهار داشت: با اصلاح 
یارانه ها، یارانه ای که به واردکننده برای واردات کالاهای اساسی داده می شد از این به 
بعد به مردم و جامعه هدف داده می شود و در حقیقت شیوه پرداخت تغییر می کند.وی 
با بیان اینکه اصلاح یارانه ها نیازمند شفاف سازی است، گفت: متاسفانه این اقدام دولت 
در خصوص اصلاح یارانه ها به صورت کامل شفاف سازی نشده است و این در حالی 
است که با توجه به استقرار دولت از سال قبل باید زیرساخت های لازم برای این مهم 
به طور کامل فراهم می شود.آرگون با تاکید بر اینکه نباید اجازه داد تا ابهام موجب سوء 
استفاده شود، گفت: دولت باید به صورت کاملا برنامه ریزی شده و سیستماتیک قبل از 
اینکه افزایش قیمتی بر اثر اصلاح یارانه ها صورت گیرد از مردم به روش هایی که تعیین 
می شود حمایت کند و اجازه ندهد که با توجه به مشکلات اقتصادی فشار بیشتر اقتصادی 

به مردم و  بخصوص اقشار ضعیف و کم درآمد وارد شود.
وی اظهار داشــت: قطعا دولت برای اصلاح یارانه ها از قبل برنامه ریزی کرده است 
بنابراین الان که تصمیم دارد این موضوع را اجرایی کند باید اطلاع رسانی کند. نایب 

رئیس کمیسیون بازار پول و سرمایه با بیان اینکه هر اصلاحی مشکلات خاص خود را 
دارد بیان داشت: با اطلاع رسانی دقیق دولت با کمترین مشکل می تواند اصلاح یارانه ها 
را انجام دهد و لذا به هدف خود در اصابت یارانهها به جامعه هدف دست یابد. وی افزود: 
با توقف پرداخت یارانه ها به واردکنندگان برای واردات کالاهای اساسی، رانت ها از بین 
می رود و همه یارانه مورد نظر دولت به جامعه هدف اصابت خواهد کرد.آرگون اظهار 
داشت: تاکنو نیز بخشی از یارانه ها به جامعه هدف می رسید اما این اتفاق به طور کامل 

صورت نمی گرفت.
وی در پاسخ به این سوال که گزینه مناسب برای حمایت از مردم پرداخت یارانه نقدی 
یا کالا برگ است؟  گفت: سیاست جبرانی را مجلس تعیین کرده و براساس قانون مجلس 
مقرر شده است  در صورت اصلاح یارانه ها، کالا برگ به مردم داده شود و دولت نیز ملزم 
به اجرا است اما اختصاص این کالا برگ ها به سطوح درآمدی باید به گونه ای باشد 
که طبقات متوسط و خصوصاً پایین جامعه که اتفاقا در سال های اخیر تعدادشان بیشتر 
شده است، مجبور به تحمل فشار اقتصادی بیشتری نشوند.نایب رئیس کمیسیون بازار 
پول و سرمایه اتاق بازرگانی تهران با تاکید بر اینکه اقدام دولت در اصلاح یارانه ها یک 
تصمیم شجاعانه است، گفت: دولت با این اقدام آبروی خود را گرو گذاشته است و یک 
تصمیم بسیار سخت را گرفته است. وی افزود: تصمیم دولت درباره اصلاح یارانه ها که 
براساس مصوبه مجلس انجام می شود یک تصمیم بسیار سخت است اما نحوه اجرای 
آن بسیار دارای اهمیت است و اگر این کار با زیرساخت مناسب و اطلاع رسانی دقیق 
انجام شود قطعا با آرامش روانی در جامعه همراه خواهد بود.وی با اشاره به اینکه بخشی 
از کالاهای یارانه ای از کشور قاچاق می شود، اظهار داشت: براساس برآوردها 1۵ میلیون 
نفر از جمعیت کشورهای همسایه از یارانه کالاهای اساسی ما استفاده می کنند این در 

حالی است که این یارانه مخصوص مردم ایران است.

تعرفه واردات پوشاک هنوز برمبنای ارز ۴۲۰۰ است

 نبود علوفه باعث سرازیر شدن دام های مولد به کشتارگاه ها شده است

عضو اتحادیه تولیدکنندگان پوشاک:

کاهش برداشت گندم در استان های جنوبی

 بهره مندی 15 میلیون نفر از جمعیت کشورهای همسایه
 از یارانه کالاهای اساسی ایران

نایب رئیس کمیسیون بازار و سرمایه اتاق بازرگانی تهران اعلام کرد؛
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